
Notulen van de openbare vergadering van de gemeenteraad, gehouden op 20 april 2017,
van 20.00 tot 23.55 uur in het stadhuis aan de Visbrug 1 in Oudewater. 
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De heer P. Verhoeve voorzitter
De heer A. van der Lugt griffier 
De heer I.P.F. Boreel de Mauregnault (VVD/D66) lid 
De heer J. Broere (ChristenUnie/SGP) lid
De heer K. de Bruijn (CDA) lid
Mevrouw M.C. Geerdes (De Onafhankelijken) lid
De heer R.A. van den Hoogen (De Onafhankelijken) lid
De heer W.K. Knol (De Onafhankelijken) lid
De heer G. Koffeman (CDA) lid
Mevrouw Y.G. Noordberg (De Onafhankelijken) lid
Mevrouw J.J. de Vor - van de Bunt (CDA) lid
De heer A.T. Wildeman (De Onafhankelijken) lid
Mevrouw A.P.M. van Wijk (VVD/D66) lid
De heer J.W. van Wijngaarden (CDA) lid
De heer A.J. van Winden (VVD/D66) lid
Gast van de raad:
De heer P. van Klaveren (VVD/D66)
Afmelding van:  -
Wethouders:
De heer J.I.M. Duindam
De heer L.W. Vermeij
Verslag:
Mevrouw M. (Marja) van Steijn Tekstbureau Talent

1. Opening en mededelingen
Burgemeester Verhoeve heet allen welkom, met name de vele vertegenwoordigers van de vereniging van 
volkstuinders op de publieke tribune. Zo'n 100 personen hebben zich opgesteld in de raadzaal en ook in de 
trouwzaal. Zij zijn naar de raadsvergadering gekomen om een manifest te overhandigen.
De burgemeester geeft de voorzitter van de volkstuindersvereniging gelegenheid het manifest voor te lezen.
Het manifest omvat 10 punten:

1.  Volkstuinvereniging  Oudewater  is  een  bloeiende  vereniging  met  169  tuinen.  Er  zijn  naar  schatting  tenminste  400  tot  450 
personen betrokken bij deze vereniging (tuinders, partners, kinderen, kleinkinderen). 
2. De sociale contacten onderling en de sociale betrokkenheid van de leden is enorm te noemen.  
3. Het hebben van een volkstuin is een fantastische hobby. Het kweken van eigen groente en fruit is gezond. De oudere tuinders,  
nog steeds als grootste groep vertegenwoordigd, zijn actief, voelen zich prettig en blijven in beweging hetgeen hun algehele welzijn 
en gezondheid ten goede komt.
4. Behalve het sociale aspect heeft de vereniging ook een meerwaarde op pedagogisch gebied. Kinderen, kleinkinderen, vrienden en 
familie leren veel op het gebied van zaaien en oogsten van de vele verschillende gewassen die kunnen worden gekweekt op een  
volkstuin.
5. Mensen in de gemeente die om bepaalde redenen hulp nodig hebben worden geholpen door de Voedselbank. De Voedselbank 
beschikt over verschillende tuinen op het complex. 
6. Het plan van de gemeente om het volkstuincomplex te verplaatsen  om andere belangen te behartigen is een uitermate slecht plan.
7. Het plan zal onvermijdelijk een zeer negatieve invloed hebben op het totale sociale gebeuren dat op het complex plaatsvindt. 
8. Het plan zal tevens tot gevolg hebben dat ongeveer de helft van de tuinders zal stoppen met het uitoefenen van hun geliefde  
hobby. Met name de oudere tuinders zullen afhaken; zij zien een verplaatsing vanaf hun vertrouwde stek niet zitten. Dit zal een  
negatieve invloed op hun gezondheid hebben. De sociale contacten onderling vervangen en de o zo belangrijke beweging wordt tot 
een minimum teruggebracht. Tevens bestaat het gevaar dat de eenzaamheid onder dee groep personen onverbiddelijk zal toenemen.
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9. Het duurt 4 tot 6 jaar voordat grond op een nieuwe locatie geschikt is voor verbouwing van groente en fruit.
10. De volkstuinen zullen dan ook gehuisvest te worden op de huidige locatie en de gemeente dient haar plannen drastisch te  
wijzigen. 
Volkstuindersvereniging Oudewater. 

Applaus van de publieke tribune.
De voorzitter van de vereniging reikt het manifest uit aan de raad en het college.

De burgemeester heet  vervolgens ook de heer P.  van Klaveren welkom, gast  van de raad,  aanwezig op  
uitnodiging van de fractie van VVD/D66. 
Hij verzoekt de aanwezigen een moment van stilte te betrachten om de vergadering te openen.

2. Vaststellen agenda
De heer De Bruijn wil namens de CDA-fractie bij de bespreekstukken een motie Vreemd aan de orde van de 
dag op de agenda plaatsen. Onderwerp: Volkstuinen. 
Akkoord, besloten wordt het als eerste bespreekstuk te behandelen.
Met deze wijziging wordt de agenda vastgesteld.

3. Vaststellen verslag 30 maart 2017
Tekstueel: Het verslag wordt ongewijzigd goedgekeurd en vastgesteld.

4. Vragenhalfuur (vragen artikel 32 Reglement van Orde)

 Woningzoekenden en de krappe woningmarkt in Oudewater. mevrouw Van Wijk. 

“Wij hebben vernomen dat woningzoekenden naar een sociale huurwoning in Gouda, aldaar op een lange 
wachtlijst komen. Deze woningzoekenden wijken uit naar Oudewater alwaar binnen 3 maanden een sociale  
huurwoning aangeboden wordt. Door meerdere bronnen is bevestigd dat woningzoekenden uit de regio in 
Oudewater binnen afzienbare tijd een sociale huurwoning aangeboden krijgen. 
Onze vragen: 
– Herkent u zich in bovenstaand beeld? 
–  Is  onze  conclusie  juist  dat  het  woningaanbod van  sociale  huurwoningen in  Oudewater  ruim  is,zeker  
gemeten naar lokale vraag? 
–  Is  onze conclusie  juist  dat  met  de voorziene bouw van sociale  woningbouw op onder  meer  Kardeel,  
Wijngaardstraat, Oranjepark het aanbod nog veel hoger wordt; aanbod schept vraag dus een aantrekkende  
kracht van externe woningzoekenden voor sociale woningbouw? 
– Onderschrijft u onze stelling dat er ten koste van bijvoorbeeld Oudewaterse starters nu woningen gebouwd 
worden voor voornamelijk externe woningzoekenden (naar sociale woningbouw), waarbij  opgemerkt  dat 
sociale woningbouw maar zeer beperkt voorziet in de behoefte in starterswoningen? 
– Wat zijn uw mogelijkheden om deze, in onze ogen ongewenste ontwikkeling, te mitigeren? 
Elly van Wijk, VVDenD66.” 
Wethouder Vermeij antwoordt dat deze kwestie het college wel degelijk zorgen baart. Het gaat met name om 
het huisvesten van mensen die gebonden zijn aan sociale huurwoningen. Het is niet aan de orde dat het  
college zomaar woningzoekenden uit een andere regio dan die van Oudewater, regio Utrecht-West, hier kan 
huisvesten. Huisvesten gebeurt op basis van de huisvestingsverordening van de gemeente Oudewater, en is  
gekoppeld aan regio Utrecht-West. Woningtoewijzing wordt gedaan door Woningnet en iedereen die op basis 
van die huisvestingsverordening recht heeft om zich in te schrijven in deze regio kan zich inschrijven en kan 
in aanmerking komen voor toewijzing van een huurwoning in Oudewater. Als er een huurwoning vrijkomt 
wordt hij aangeboden via Woningnet, en iedereen die is ingeschreven bij Woningnet en belangstelling heeft  
voor die huurwoning kan daarop reageren. Degene met de langste inschrijvingsperiode krijgt de woning 
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toegewezen en daarbij wordt gekeken naar criteria, zoals passendheid van de huurprijs. Dus toewijzing van  
woningen  in  Oudewater  vindt  volledig  plaats  op  basis  van  de  woningverordening  die  de  raad  heeft  
vastgesteld. Uit de informatie die het college de afgelopen maanden heeft gekregen blijkt wel dat er een heel  
laag aantal mutaties is bij de WBVO. Je ziet ook dat er veel problemen zijn i.v.m. de gewijzigde regels m.b.t. 
het Passend Toewijzen (= de relatie tussen het inkomen van de huurder, en de huurprijs). Daarnaast zijn er  
diverse notities, o.a. van de samenwerkende woningcorporaties Utrecht-West, waaruit heel duidelijk blijkt 
dat er een toenemende druk is op de sociale woningvoorraad in Oudewater. Op dit moment is het zo dat op  
een vrijkomende sociale huurwoning (een eengezinswoning) 100 tot 120 woningzoekenden reageren. Dus 
ook vanuit Oudewater en deze regio is de vraag naar sociale huurwoningen erg groot. Zou er sprake zijn van 
een overschot aan sociale huurwoningen, dan zou het college woningzoekenden met een urgent probleem 
heel snel kunnen helpen en is het niet zo dat mensen maanden en maanden moeten wachten - zelfs met een  
urgentie in de hand – tot ze geholpen kunnen worden. Op de markt van de sociale huurwoningen  is absoluut  
geen overschot aan de orde, eerder het omgekeerde. En nogmaals, het college is gehouden om woningen toe 
te  wijzen  op  basis  van  de  huisvestingsverordening,  niet  meer  en  niet  minder.  Wel  kan  het  college  de 
woningen die gebouwd gaan worden, bijv. die op Kardeel, 25% (die op basis van die huisvestingsordening 
kernbinding wordt genoemd), met voorrang toewijzen aan inwoners van Oudewater. 
Wat betreft starters: er zijn starters die een woning kunnen kopen, en er zijn ook starters die absoluut geen  
woning kunnen kopen en dus willen huren. Zij zullen wel degelijk in aanmerking komen voor een sociale  
huurwoning, rekening houdend met de inschrijvingsduur. De wethouder kan het niet plaatsen dat de sociale  
woningbouw in Kardeel beperkt zou voorzien in de behoefte van starters; starters die aangewezen zijn op  
huurwoningen zijn juist ontzettend blij dat die woningen eindelijk gebouwd gaan worden.
Uit navraag bij de WBVO blijkt dat de gemiddelde wachttijd in Oudewater voor een sociale huurwoning 8,1  
jaar is. Er is dus geen sprake van een overschot, maar van een tekort. Des te mooier is het dat de bouw van 
30  sociale  huurwoningen  op  Kardeel  gaat  starten,  en  dat,  voor  starters  die  kunnen  kopen,  het  project 
Touwfabriek in ontwikkeling is. De eerste woningen daarvan zijn al verkocht en de eerste dakpannen zijn  
gelegd. Daarbij is het project Statenland bijvoorbeeld voorzien. 
Getracht wordt alle starters te helpen maar er is geen sprake van een overschot aan sociale huurwoningen. 
Mevrouw Van Wijk denkt dat dit onderwerp breder geagendeerd zal moeten worden. Er is geen aanbod van 
starterswoningen dus de wachttijd is veel hoger dan 8,1 jaar. Er moet een oplossing komen en mevrouw Van  
Wijk wil dit graag een andere keer agenderen. Zij zal dat voorleggen aan het presidium.
De wethouder benadrukt dat voor starters de 30 sociale huurwoningen op Kardeel heel geschikt zijn, voor de 
starters die niet kunnen kopen. Een starter is iemand die op de woningmarkt gaat beginnen maar starters zijn  
niet  altijd in staat  om te kopen,  dus velen zijn blij  dat die 30 huurwoningen op Kardeel  gebouwd gaan 
worden. 

 Huisvesting statushouders, de heer Wildeman

“Uit  de  meest  recente  cijfers  (1e  kwartaal)  m.b.t.  de  huisvesting  van  statushouders  blijkt  dat  van  de  
taakstelling voor de eerste helft van 2017, te weten 14 (inclusief de niet gerealiseerde plaatsen van 2016) 
vermoedelijk niet zal worden gehaald. Tot dusver zijn slechts 2 statushouders gehuisvest. 
Vragen: 
– Is het college op de hoogte van de achterblijvende resultaten? 
– Zo ja, kan het college aangeven wat de mogelijke oorzaken zijn? 
– Kan het college aangeven welke stappen zijn ondernomen om de taakstelling voor heel 2017 
aan het eind van dit jaar ook daadwerkelijk gerealiseerd te krijgen? 
Dolf Wildeman , De Onafhankelijken.”
Wethouder Vermeij beantwoordt de eerste vraag bevestigend. Voor mogelijke oorzaken verwijst hij naar het 
antwoord op de vragen van mevrouw Van Wijk: primair is sprake van het achterblijven van aantallen sociale 
huurwoningen.  Er  zijn  de  laatste  jaren  weinig  mutaties  geweest:  in  2016  zijn  er  slechts  38  woningen 
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vrijgekomen,  en  die  zijn  verhuurd  aan  huishoudens  met  een  inkomen binnen de  primaire  doelgroep.  7 
woningen van die 38, 18,5%, zijn toegewezen aan statushouders, iets minder dan de percentages in Woerden 
en Montfoort.
Overige woningen zijn toegewezen aan reguliere woningzoekenden, gezinnen met een (sociale of medische)  
urgentie, en huishoudens waarvoor een hardheidsclausule geldt. Ook wordt in sommige gevallen de huur van 
de woningen aangepast (= verlaagd) zodat de statushouders de huur kunnen betalen en volgens de regels van 
Passend Toewijzen zo'n woning kunnen krijgen.
Of er stappen zijn ondernomen om de taakstelling voor 2017 wél gerealiseerd te krijgen: het college overlegt  
met de WBVO om een gedeelte van de vrijkomende de woningen in de Schuylenburcht te benutten om daar  
een (beperkt) aantal statushouders te kunnen huisvesten. Ook is er overleg om te zorgen dat de statushouders 
over  heel  Oudewater  verspreid  worden.  Daarnaast  start  de  WBVO  met  het  bouwen  van  30  sociale  
huurwoningen in kader van project Kardeel. Het college heeft de raad voorgesteld om de grondprijs van het  
perceel Kardeel aan te passen, de raad heeft daarmee ingestemd, en door die grondprijs aan te passen is het  
mogelijk geworden om daar die 30 sociale huurwoningen te bouwen. Een beperkt deel van die woningen kan 
ook weer gebruikt worden om statushouders op te vangen. Alles tezamen brengt het de nodige lucht op die  
markt van woningen voor statushouders en het college heeft er vertrouwen in de achterstand alsnog in te 
lopen en de taakstelling voor 2017 te kunnen realiseren.
Burgemeester Verhoeve vult aan dat in het  ondertekende contract voor Kardeel is opgenomen dat een deel  
van die woningen naar statushouders zal gaan. 
De heer Wildeman spreekt de hoop uit dat het college de plannen zal kunnen uitvoeren.

5. Ingekomen stukken en mededelingen

 Stuk VNG inzake contractering en financiering instellingen sociaal domein

Mevrouw Noordberg heeft een vraag over het stuk van de VNG inzake contractering en financiering van drie  
landelijke instellingen sociaal domein. Zij wil die vraag stellen op het eerstkomende forum en vraagt of dat 
tijdig is.
Wethouder  Duindam antwoordt  dat  het  feit  dat  er  arrangementen  worden  afgesproken  al  aangeeft  dat 
Oudewater niet in de lead is. Hij weet dus niet of het tijdig is.
Mevrouw Noordberg stelt vast dat er wel een keuze wordt voorgelegd. In het forum zal zij daar vragen over  
stellen. 

 Ingekomen stuk B.06, ontwikkeling Kardeel/Sisal

De heer De Bruijn heeft een vraag over de reactie van het college op deze brief. Hij zou deze graag als raad  
inzien.
Burgemeester Verhoeve  zegt dat toe. TOEZEGGING

Bespreekstukken

5.a. Motie Vreemd aan de orde van de dag, inzake het volkstuinencomplex

De heer De Bruijn licht  de motie toe.  “We gaan jullie daar niet  mee overvallen,  we gaan dit  netjes en 
zorgvuldig doen, maar het gaat wel gebeuren”, zo kondigde wethouder Duindam de verplaatsing van de  
volkstuinen aan. Het was een bom die insloeg. 169 volkstuinen moeten gedwongen verhuizen en de dupe 
worden van de plannen van dit  college,  moeten hun met  zorg opgebouwde tuinen verlaten en opnieuw 
beginnen op een kaal stuk grond. Een hechte sociale gemeenschap wordt hiermee verstoord. Per brief van 11 
april  heeft  het  college inmiddels zijn excuses aangeboden.  En terecht.  Maar daarmee is  nog geen einde 
gemaakt aan de zorgen voor verplaatsing: het college stuurt aan op overleg. Maar dat willen de volkstuinders  
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niet, ze willen maar één ding: hun tuinen behouden en op dezelfde plaats. Dat hebben ze zojuist nog eens  
onderstreept. Dat is ook wat het CDA wil, en het CDA vraagt daarom een duidelijke uitspraak van deze raad.  
Stoppen met dit onzalige plan, het is tijd voor duidelijkheid. Daarom dienen CDA en CU/SGP de volgende  
motie in:

Motie Volkstuinen
De raad van de gemeente Oudewater in vergadering bijeen d.d. 20 april 2017, 
De ondergetekende, lid van de raad van de gemeente Oudewater,
Overwegende dat:
–  het college bij  monde van wethouder Duindam op 29 maart 2017 op de ledenvergadering van de volkstuinvereniging heeft  
medegedeeld dat er een plan ligt om alle volkstuinen te gaan verplaatsen;
– de daardoor vrijgekomen ruimte, aldus wethouder Duindam, onder andere zal worden benut voor de aanleg van een zwembad,  
een skeelerbaan en bedrijventerrein;
–  met  deze  plannen  voorbij  wordt  gegaan  aan  de  uitdrukkelijke  en  met  kracht  van  argumenten  onderbouwde  wens  van  de 
volkstuinvereniging tot behoud van de bestaande voorziening op de huidige locatie;
– deze voorziening van 169 volkstuinen voor meer dan 400 gebruikers voorziet in een levensbehoefte op het gebied van welzijn,  
gezondheid en saamhorigheid;
– de aangekondigde verplaatsing ingrijpende gevolgen zal hebben voor de voortzetting van de voorziening voor met name oudere  
gebruikers;
Draagt het college op:
1. Met onmiddellijke ingang te stoppen met voorbereidende handelingen en/of uitvoeringsmaatregelen strekkende tot verplaatsing  
van de volkstuinen;
2. De volkstuinvereniging de toezegging te doen dat van verplaatsing van de volkstuinen zal worden afgezien;
en gaat over tot de orde van de dag.
Was getekend: K. de Bruijn, CDA; J. Broere, CU/SGP.

De motie wordt ter vergadering ondertekend en maakt deel uit van de beraadslagingen.

De  heer  Broere krijgt  als  medeondertekenaar  het  woord.  Hij  refereert  aan  de  geschiedenis  van  de 
volkstuinen, wat de laatste 20 jaar valt onder verantwoorde vrijetijdsbesteding.  Er is in de nabije toekomst 
geen afname te verwachten maar mogelijk zullen volkstuinen zelfs meer in de stad zelf gesitueerd worden;  
dus niet in een ver buitengebied. Recreatie en gezondheid, ontmoeting en burgerschap, educatie, het zijn 
zaken die hierbij  een grote rol spelen. Maar het college heeft nu beslist  dat de volkstuinen daar moeten  
verdwijnen. In eerste instantie zouden er maar een paar weg moeten maar de wethouder wil het nu heel  
anders invullen. Bij de jaarvergadering bleek dat de prioriteit ligt bij de ondernemers, en dat is jammer, want  
de volkstuinvereniging speelt een belangrijke rol in de Oudewaterse samenleving. Daarom is het van belang  
de volkstuinen hier duurzaam te waarborgen. 
Spreker herinnert eraan dat De Onafhankelijken destijds, in het kader van de Jumbo, hebben gezegd: “de  
volgende keer zijn de volkstuinen aan de buurt”. Waarom nu deze draai? Maar dat terzijde. De volkstuinders  
willen zich natuurlijk geen knollen voor citroenen laten verkopen; wat is nu eigenlijk participatie? Kiezen De 
Onafhankelijken voor burgerparticipatie of voor het bedrijven van politiek?
De heer Knol zegt dat het standpunt van zijn fractie niet veranderd is. De fractie heeft zich zeer ingespannen  
om  te  voorkomen  dat  daar  gebouwd  zou  gaan  worden  maar  heeft  dat  uiteindelijk,  vanwege  een  
raadsmeerderheid, niet voor elkaar gekregen. Tot die raadsmeerderheid behoorde ook een partij die deze  
motie heeft ingediend. Om de een of andere reden wordt er nu stemming gemaakt. 

De heer Van den Hoogen heeft een vraag over de motie. Het CDA refereert aan een plan om de volkstuinen 
te verplaatsen; graag aangeven welk plan, want spreker kent dat plan niet.
De heer De Bruijn heeft alleen geciteerd uit geluidsopnames waarin wethouder Duindam dit gezegd heeft. Er 
is dus een plan, al kent de heer De Bruijn dat plan ook niet, en in dat plan moeten de volkstuinen wijken. 
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Wethouder Duindam verwijst naar de RIB die is aangeboden aan de raad, met daarin vijf ontwikkelingen die 
van  belang  zijn  voor  Oudewater;  dat  heeft  hij  in  de  presentatie  bedoeld  met  “een  plan”.  Het  is  niet  
uitgewerkt, het is dus meer een voornemen,  van de raad, vanuit aangenomen moties om het zwembad te 
verplaatsen naar Noort  Syde en starterswoningen te realiseren.   De wethouder verneemt graag waar die  
starterswoningen komen; het enige stuk grond dat in bezit is van Oudewater is namelijk Statenland. 
Laat helder zijn dat hier een bijzonder belang wordt gediend, een belang voor Oudewater; maar Oudewater  
kan niet één belang dienen maar zal de belangen van een hele gemeenschap moeten dienen. Dit college staat  
voor de hele gemeente Oudewater, niet alleen voor twee coalitiepartijen. Daar hoort bij dat zorgvuldig wordt 
omgegaan met de belangen van de leden van de volkstuinvereniging.
Samenvattend: het college ontraadt deze motie. 

De voorzitter nodigt de fracties uit te reageren.

De  heer  Van  den  Hoogen vindt  het  zeer  prematuur,  er  is  nog  geen  plan.  Dit  is  een  voorbeeld  van 
burgerparticipatie, want dat houdt in: eerst met de mensen gaan praten, en dat is wat de wethouder heeft  
gedaan. De heer Van den Hoogen had deze motie van het CDA niet verwacht. Het is vanuit emotie, en door 
een motie in te dienen wordt dat aangewakkerd. Maar het CDA vergeet een aantal verenigingen die net zo  
hard gesteund moeten worden in de ontwikkelingen van dat gebied: denk aan de omwonenden die het park 
een warm hart toedragen; Tjonkie; de postduivenvereniging; de scouting; de plas die daar ligt. Deze motie is  
dus stemmingmakerij. De volkstuinders worden daar niet geruster door, er ontstaat juist meer ongerustheid. 
Die is ook niet weg als de raad deze motie zou aannemen want er blijft een wens voor een zwembad en er  
blijft een wens voor starterswoningen.
Reagerend op de heer Broere: er is maar één partij die in het verleden de volkstuinen gesteund heeft, dat is 
eenieder bekend, en zeker toen het ging over de Jumbo. In de tijd van burgemeester Vroege mocht iedereen 
een vereniging uitzoeken die  hem na  aan  het  hart  stond;  de keuze was  voor  de heer  Van den Hoogen 
moeilijk,  maar  hij  heeft  niet  De Onafhankelijken gekozen maar  de Volkstuinvereniging.  Waar  waren de 
andere partijen toen de volkstuinen het moeilijk hadden?
De volkstuinen weten hoe de fractie hierin staat. Dat hoeft niet via de krant of via een motie gezegd te  
worden. De fractie heeft tegen de volkstuinen gezegd: als jullie niet weg willen, dan gaan jullie niet. 
Maar dat geldt ook voor de mensen van de andere organisaties daar. Spreker denkt dat deze motie niet nodig  
is,  want welk plan er ook komt vanuit het college: de fractie zal het toetsen aan alle belangen van alle  
partijen ter plaatse. Als een van de partijen daar wil blijven zullen De Onafhankelijken dat steunen, en zal  
deze fractie zoeken naar alternatieven. Maar voor nu, wees gerust: er wordt met de volkstuinen gepraat, en 
zijn ze het er niet mee eens, dan hoeven ze niet weg. Dat gebeurt met alle verenigingen. Deze motie is te  
smal  en  te  emotioneel,  de  fractie  heeft  hem  niet  nodig  en  zal  hem  ook  niet  steunen.  Maar  De 
Onafhankelijken staan achter de volkstuinders.
Applaus.

Mevrouw Van Wijk laat weten dat ook VVD/D66 de toegevoegde waarde van de volkstuinen onderkent. Zij 
benadrukt het belang van burgerparticipatie. En dat is juist wat wethouder Duindam in gang heeft gezet met  
de betrokken instanties, nog voordat de raad op de hoogte wordt gebracht. Het was juist zijn intentie om de 
dialoog met de volkstuinders aan te gaan. Jammer dat het nu lijkt alsof alle voornemens voor heel veel  
mensen in Oudewater gestaakt moeten worden omdat er weerstand is. Maar Oudewater wil vooruit, wil ook 
sterk gemaakt worden voor de toekomst; maar wel met z'n allen, en dat was juist de intentie van wethouder  
Duindam.  Daarom  een  oproep  aan  alle  betrokkenen  om  niet  in  de  weerstand  te  blijven  maar  naar  
alternatieven te zoeken. Maar dat lukt niet door deze motie aan te nemen. De fractie zal deze motie niet  
steunen want de fractie wil juist dat de dialoog wordt gezocht.
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De heer De Bruijn vindt het woord “stemmingmakerij” niet van toepassing, zeker gezien alle reacties op  
Facebook en Twitter n.a.v. de avond met de wethouder. Het was de wethouder die daar stemmingmakerij  
organiseerde. 
Er wordt door de wethouder gesproken over een “raadsbrede meerderheid om het zwembad te verplaatsen  
naar de Noort Syde”. De heer De Bruijn weet niet waar dat vandaan komt want die is er nooit geweest. Op 
16 februari is in de raad een motie aangenomen om het voorliggende plan van PSI voor een zwembad te 
realiseren, het behoud van de de skeelerbaan op Statenland om zeep te helpen en het te gaan lokaliseren op 
Noort Syde; maar het CDA heeft die motie niet gesteund. Maar die motie is wel de aanleiding geweest voor 
het totaal verplaatsen van de volkstuinen; maar nooit met steun van het CDA.
Mevrouw Van Wijk herinnert aan juli 2015, toen de fractie van het CDA zich voorstander betoonde van het 
bouwen van het zwembad op Noort Syde. Dat zou gedeeltelijk ten koste gaan van de volkstuinen. Dat was 
toen al duidelijk. De motie van het CDA verbaast mevrouw Van Wijk dan ook ten zeerste. 
De  heer  De  Bruijn kijkt  daar  anders  tegenaan:  wat  toen  besloten  is  was  “het  onderzoeken  van 
voorkeurslocatie Noort Syde”. Het zoekgebied is daarbij  aangegeven, en dat was een klein deel van het  
volkstuinterrein, het gebied aan de voorkant van de sporthal. Het was dus geen besluit om de volkstuinen op 
te offeren. Onzin. Er is nooit een raadsbrede motie geweest om de volkstuinen in z'n totaliteit te verplaatsen.
Dan de reactie van de heer Van den Hoogen: borstklopperij in het kwadraat. De heer Van den Hoogen spreekt  
van stemmingmakerij, emoties; begrijpelijk, want op 15 februari heeft die fractie meegestemd met een motie 
die dit  mogelijk maakt. Dan spreekt de heer Van den Hoogen over die andere verenigingen: die mensen 
hebben nooit wat geweten, het is dat de wethouder bij de volkstuinen is geweest om dit toe te lichten, zo is  
de commotie ontstaan.
De heer Van den Hoogen vraagt de heer De Bruijn om bij  de feiten te blijven en geen onjuistheden te  
verkondigen. Aan de onrust op Facebook heeft spreker niet meegedaan, hij heeft meteen gezegd dat hij met 
de mensen wil praten. Maar het CDA stookt de onrust op. Graag bij de feiten blijven. Volgens de heer Van  
den Hoogen was het CDA voorstander van een locatieonderzoek op de Noort Syde. Veel is nog niet bekend 
maar het CDA wil nu wel zijn punt maken ten opzichte van het publiek hier; kwalijk als dat gebeurt met 
woorden die niet waar zijn. 

De heer Van Winden hecht eveneens veel waarde aan de volkstuinen maar wijst erop dat de volledige CDA-
fractie instemde met de verhuizing van het zwembad, mogelijk met skeelerbaan, naar Noort Syde. De heer  
De Bruijn zei zelf al  dat een aantal moestuinen mogelijk zou verdwijnen. VVD/D66 heeft daar ook aan  
vastgehouden.  De wethouder vond het  geen goed idee om een keuze te moeten maken voor een aantal  
volkstuinen; dat zou een strijd tussen de volkstuinders betekenen, en daarom stelde hij voor om te zien of het  
mogelijk zou zijn om het hele volkstuincomplex een betere toekomst te geven; en de rest van Oudewater  
daarmee ook.  Het CDA heeft vanaf het begin een verhuizing naar Noort Syde gesteund en spreker neemt aan 
dat het CDA heeft nagedacht over de consequenties daarvan.
De heer De Bruijn zegt veel onwaarheden te horen.
Mevrouw Van Wijk herhaalt dat het raadsbesluit van 28 april sprak van primaire zoeklocatie Noort Syde.  
Graag wel de waarheid blijven spreken. 
De heer De Bruijn wijst erop dat een primaire zoeklocatie niet betekent dat het daar ook zou komen. Maar 
door de motie van 16 februari moest het ineens naar Noort Syde en is er geen kans meer geweest om die 
afweging te maken.
De heer Van den Hoogen stelt dat er ook nu nog geen plan ligt. Er wordt alleen onderzoek gedaan. De  
volkstuinders  schieten er  niet  veel  mee op wie nu gelijk heeft,  maar van belang is  de  geluiden van de  
volkstuinders serieus mee te nemen als er überhaupt een plan komt. Als de mogelijkheden niet passen bij de 
belangen  van  een  van  de  belanghebbenden  daar  moet  er  gezocht  worden  naar  alternatieven.  En  dat  is 
hetzelfde als het voorstel dat het CDA heeft gesteund in 2015.
De heer De Bruijn wijst erop dat de volkstuinders geen overleg willen maar willen blijven waar ze zitten. 
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Punt uit. Daarom zou de heer Van den Hoogen deze motie moeten steunen. 

De heer Broere herinnert eraan dat hij ook in 2015 contact had met de volkstuinen. Toen was er geen onrust,  
omdat er slechts enkele tuinen verplaatst zouden worden. Nu is er wel onrust, vanwege het voornemen om 
alle volkstuinen te verplaatsen.  Maar nog steeds is er de mogelijkheid om slechts enkele volkstuinen te  
verplaatsen. Er zijn dus alternatieven. Was dat anders gecommuniceerd, was dat voorzichtiger ingestoken, 
dan waren er geen problemen geweest. 
Het is te hopen dat de fractie van De Onafhankelijken woord houdt in aansluiting op destijds rond de Jumbo.
Mevrouw Van Wijk wil eveneens graag zoeken naar alternatieven maar in de motie staat dat van verplaatsing 
van de volkstuinen zal worden afgezien. Daarom kan zij de motie niet steunen. 

Wethouder  Duindam zou zeker  een andere  weg gekozen hebben als  hij  had kunnen voorspellen dat  de 
hakken zo die diep in het zand gezet zouden worden. Dit had inderdaad anders gekund. Dat is in de brief al  
kenbaar  gemaakt.  Dat  neemt  niet  weg  dat  de  wethouder  ook  moet  luisteren  naar  andere  verenigingen 
waarmee gesproken is, naar woningzoekenden, etc. Er spelen veel belangen mee, en de wethouder citeert het  
raadsbesluit van 9 juli 2015 over het voorstel van het college van 28 april 2015: “Primaire zoeklocatie van  
Noort Syde II voor een zwembad met het oog op een integrale ontwikkeling van het hele gebied Statenland”.  
Deze duidelijkheid heeft de wethouder naar de volkstuinen toe gebracht en naar talloze andere verenigingen 
in Oudewater. Hij wilde daarmee duidelijkheid geven, over een besluit dat de raad zelf heeft genomen. Als 
de raad een besluit  neemt  heeft  dat  consequenties;  de  wethouder heeft  die duidelijk  willen maken naar  
degenen die erdoor geraakt worden, en hij past ervoor om een boodschap terug te krijgen dat het dan aan de 
wethouder zou liggen. Het moet een afweging zijn die aan alle inwoners van Oudewater recht doet. 

STEMMING over de motie Vreemd aan de orde van de dag m.b.t. de volkstuinvereniging Oudewater:
De Onafhankelijken tegen, zie stemverklaring in eerste termijn; CDA: voor; VVD/D66: tegen; 
CU/SGP: voor.
De motie is verworpen met 5 voor en 8 tegen. 

De volkstuinders verlaten de raadzaal met achterlating van een setje plantjes voor ieder lid van het college  
en de raad. 

6. Beleidsplan Sociaal Domein

Mevrouw De Vor herinnert eraan dat dit agendapunt al geagendeerd stond voor de vorige vergadering. Het  
betreft het beleidsnota zelf en de kadernota van Ferm Werk. Een aantal opmerkingen over de kadernota.
De fractie is blij met de ontwikkelingen die Ferm Werk doormaakt en dat er een nieuwe kadernota ligt. De  
raad wordt hier graag in een vroeg stadium bij betrokken, met de mogelijkheid om input te leveren bij de  
begroting. Wat déze kadernota betrof vond de fractie het eigenlijk wel wat algemeen, weinig concreet en op 
sommige  onderdelen  redelijk  onduidelijk  welke  gevolgen  de  punten  hebben  voor  Ferm  Werk  zelf,  als  
organisatie. Voor de vorige vergadering had mevrouw De Vor een motie voorbereid met een aantal punten  
om  aan  Ferm  Werk  mee  te  geven,  maar  inmiddels  heeft  de  regiobijeenkomst  voor  raadsleden 
plaatsgevonden. Mevrouw De Vor was verhinderd maar haar fractie was wel vertegenwoordigd; daar is het  
een en ander verhelderd, en daarom is besloten de motie niet meer in te dienen en vooralsnog kennis te  
nemen van de kaderbrief.
Dan het beleidsplan van Ferm Werk zelf. Het is de uitwerking van het beleidsplan Samen Sterk, dat eind  
2016 is vastgesteld. Mevrouw De Vor wil een aantal punten benoemen die voor haar fractie van belang zijn.
– Het Stadsteam. De afgelopen periode heeft de fractie een aantal keren met het Stadsteam zelf gesproken en 
de fractie wil graag waardering uitspreken voor hun inzet de afgelopen periode. Goed om te zien welke rol ze 
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hebben in Oudewater. Dat wekt vertrouwen voor de toekomst. De kwaliteit van de medewerkers is hoog,  
maar  toch  zijn  er  verbetermogelijkheden  t.a.v.  de  bekendheid:  niet  iedereen  in  Oudewater  is  van  het  
Stadsteam op de hoogte.
–  De mantelzorg.  In de fora en de raadsvergaderingen is  dat  door  het  CDA vrij  vaak benoemd. In het  
beleidsplan is een mantelzorgplan aangekondigd, waarin wordt aangegeven hoe ondersteuning/respijtzorg 
wordt georganiseerd. Dat is van groot belang, omdat het sociale domein bijna drijft op mantelzorg. Maar  
vaak weten mensen niet dat ze mantelzorger zijn dus laat het een uitdaging zijn voor het college om hen te  
bereiken. Tijdens de behandeling in het forum is door de wethouder Vermeij toegezegd dat dat plan in het  
tweede kwartaal gaat komen en voor het CDA is dat erg belangrijk. Mevrouw De Vor zal daar zeker op 
terugkomen.
– Ouderen. Een zorgpunt, zeker gezien de samenstelling van de bevolking in Oudewater en de prognose van 
vergrijzing. Ouderen moeten langer thuis wonen, hebben meer zorg aan huis nodig, en eenzaamheid ligt dan 
op de loer.  Een belangrijk punt van zorg waarvan het CDA de ontwikkelingen zeer nauwgezet zal gaan 
volgen.
– Wethouder Duindam heeft n.a.v. de CDA-vragen in het forum aangegeven dat er in dit nieuwe plan twee 
nieuwe elementen zijn toegevoegd t.o.v. het oude plan. Het zou meer inzicht geven in armoede, en als dat  
inzicht er is kan er eventueel een nieuwe armoedenota of -aanpak komen, afhankelijk van de uitkomsten va 
net onderzoek. Het tweede dat genoemd is is dat er meer geld dat beschikbaar is voor chronisch zieken en dat  
dat geld ook wordt besteed aan chronisch zieken. Afgelopen dinsdag stond er in het AD een persbericht met 
als titel “Zorg voor chronisch zieken komt in de knel”. Het ging erom dat er extra geld beschikbaar is maar  
dat dat door de bureaucratie niet bij de zorg zelf terechtkomt. Er zijn instellingen waar zorgmedewerkers  
ontslagen zijn maar tegelijkertijd 23 medewerkers zijn aangenomen om op de juiste wijze verantwoording te  
kunnen afleggen. Het CDA roept de wethouder dan ook om ervoor te zorgen dat het geld v.w.b. Oudewater  
ook daadwerkelijk voor de zorg wordt ingezet.
– In het algemeen is nog steeds te zien dat veel doelen en effecten nog weinig concreet zijn. De wethouder  
gaf aan dat dit verband houdt met het feit dat er nog geen nulmeting is gedaan. Door de dashboards zou de  
raad inzicht moeten gaan krijgen in getallen en ontwikkelingen, en mevrouw De Vor vraagt de wethouder om 
n.a.v. de dashboards in Q1 2018 een evaluatie te organiseren van dit plan.
– Wat mevrouw De Vor in dit plan ook mist is een prioritering. Vanuit de fractie van de CU/SGP is dat ook al  
eens aangedragen. Immers, niet alles kan tegelijkertijd worden uitgevoerd.
Graag een antwoord van het college op een aantal punten.

De heer Van Winden is blij dat mevrouw De Vor constateert dat er nu wel een goed plan ligt. 
Mevrouw De Vor corrigeert dat: het CDA was ook al tevreden met het oude plan. Zij heeft alleen aangegeven 
dat het een nadere uitwerking was van het plan dat in december is vastgesteld. 
De heer Van Winden stelt vast dat mevrouw De Vor nog veel vragen heeft. Het zou beter zijn geweest als zij 
toch tijd in haar agenda had vrijgemaakt om de informatieavond voor raadsleden bij te wonen. Zij had haar  
vragen dan tijdens het forum kunnen stellen.
Mevrouw De Vor wijst erop dat haar vragen zijn voortgekomen uit het artikel in het AD van dinsdag en dus 
op andere plaatsen nog niet beantwoord hadden kunnen worden.
De heer Van Winden vervolgt zijn woordvoering. Met dit beleidsplan is het Stadsteam op de goede weg. De 
raad mag daar best trots op zijn. De zorg voor burgers moet gewaarborgd zijn. Er zou gestreefd worden naar  
een beter plan, met zorg op Oudewaterse maat. Dat is gelukt. Spreker vraagt toch nog aandacht voor de  
volgende punten:
–  Liefst  zorg  van  lokale  ondernemers.  Destijds  was  de  fractie  van  VVD/D66 niet  zo  positief  over  het  
hospice, maar dat had te maken met de financiën; inmiddels is duidelijk dat het een mooi voorbeeld is van 
ondernemerschap in Oudewater. Blijkbaar is er toch steeds weer meer mogelijk in Oudewater dan je zou  
verwachten. Het werkt.  Mensen ontvangen zorg in hun eigen stad en de sociale ondernemers weten een 
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enorm sociaal netwerk om zich heen te bouwen. Dat geldt ook voor Wulverhorst en Schuylenburcht. Dat ziet  
spreker in het sociaal ondernemerschap nog wat stroef verlopen, en daarom vraagt de fractie daar blijvend 
aandacht voor.
– De fractie is benieuwd naar de wijze waarop welzijn vormgegeven gaat worden in Oudewater. Er is geen 
regierol, wat wel wenselijk is.
–  Het  omgaan met incidenten,  zoals het  rioolonderzoek.  Een diepgravend onderzoek of dikke rapporten  
schrijven geniet niet de voorkeur. Een initiatief op dit onderzoek en de zorgen van de BVO, het gesprek  
aangaan met iedereen in hun eigen omgeving: dat was een mooi initiatief. Dat had uitgerold kunnen worden 
naar iedere denkbare vereniging of instantie. Ook daar is een regierol nodig en ook daar ziet de fractie een  
rol weggelegd voor Welzijn Oudewater.
– De specialistische zorg. De wethouder heeft het ook al een paar keer gezegd: de communicatie daaromtrent 
en de wil om het zorgaanbod te veranderen, baart zorgen. Daar blijft de fractie zeer geïnteresseerd in. 

De  heer  Broere constateert  dat  de  gemeente  inzet  op  zo  vroeg mogelijke  signalering,  en  ook integraal  
werken.  Daar  is  dit  rapport  goed in  geslaagd.  Vanwege het  integraal  werken had dit  stuk eigenlijk  wel  
besproken moeten worden bij de herziene begroting, vanwege de financiële onderlegger. Het geld had eerst  
voorzien moeten worden. 
Dan een opmerking over de mantelzorgers. Een groep veelal op de achtergrond, terwijl de zorg die zij geven  
vaak gaandeweg toeneemt.  Ondersteuning van mantelzorgers is  daarom van groot  belang.  Graag dat  als 
eerste oppakken.
Mevrouw Van Wijk wil daar graag op reageren . Dit voorstel was al geagendeerd voor de raad van 16 maart,  
de begrotingsraad, maar het is nu doorgeschoven. Het zou vóór de begroting behandeld worden.
De  heer  Broere had  het  zuiverder  gevonden  als  eerst,  vóór  de  begroting,  de  financiële  consequenties 
verwerkt waren in de begroting, en daarna de herziene begroting. 

Mevrouw Noordberg denkt dat met het voorliggend beleidsplan de ambities van De Onafhankelijken uit het 
coalitieakkoord Zelfstandig Oudewater gaat door (“wij zorgen voor iedereen”), uitstekend behaald kunnen 
worden.  De  fractie  wil  de  zorg  betaalbaar  en  met  korte  lijnen  tussen  aanbod  en  zorgvraag;  bijzondere 
aandacht voor de mantelzorg, in de ruime zin van het begrip (het geheel van informele zorg); dagopvang 
voor ouderen laagdrempelig en lokaal, een belangrijk punt om eenzaamheid onder ouderen tegen te gaan;  
armoedebeleid, oplossingen voor het voorkomen van schulden; zorgen voor een praktisch actieplan tegen 
alcohol- en drugsgebruik. Dat stond in het coalitieakkoord. De fractie vindt dat met dit beleidsplan voor het  
eerst een goede cijfermatige analyse is gedaan, een duidelijke en praktische aanpak van de uitdagingen in de 
gemeenschap  met  heldere  resultaatgebieden.  SMART-er  kan  niet,  en  dashboards  leveren  vaak  meer 
bureaucratie. Het plan beslaat meerdere jaren, met meerdere keren gelegenheden om het te bespreken, erg 
fijn want veel problemen vergen een meerjarige aanpak. Ook is de fractie verheugd over de aandacht van de 
wethouder voor het belang van preventie. Er zal actief gewerkt moeten worden aan het versterken van de  
samenhang tussen wonen, welzijn en zorg, en door verbindingen te versterken kan bijgedragen worden aan  
een vitale Oudewaterse samenleving. Er zal zoveel mogelijk gebruik gemaakt moeten worden van de eigen 
kracht van mensen. 
De gemeente inspireert en stimuleert mensen om een bijdrage te leveren aan de plaatselijke samenleving.  
Mevrouw Noordberg denkt dan ook dat – reeds aangetipt door VVD/D66 –  de coördinatie van welzijn, een  
verbindingsofficier van welzijn, veel kan betekenen in het stimuleren en faciliteren, zoals leefwereld versus  
systeemwereld, de inwoners en de zorgaanbieders. Waarschijnlijk kan daarmee duur betaalde professionele 
zorg zo lang mogelijk uitgesteld worden. Deze coördinator, en dat wil de fractie meegeven op basis van dit  
beleidsplan, zal dan professionele begeleider worden, en scholing, training en dergelijke voor vrijwilligers en  
mantelzorgers kunnen verzorgen.  Hij  zal  zelfstandig aan de slag kunnen bij  verenigingen,  ondernemers,  
scholen kerken, vrijwilligers, mantelzorgers en mensen die een bijdrage leveren aan het organiseren van de 
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Oudewaterse maat en het verbinden met elkaar. Het beschikbare budget, dat gelukkig al zeker is gesteld in de  
voorlaatste  raadsvergadering met het  het  aannemen van de herziene begroting,  helpt  om allerlei  nieuwe 
initiatieven snel, regelvrij en op maat te organiseren. Vrijwilligers zijn en blijven het belangrijkste kapitaal  
van de stad. Vrijwilligerswerk levert contact, voldoening en ervaring op. Mensen kunnen op veel gebied de 
handen uit de mouwen steken voor de stad. 
Conclusie: De fractie ondersteunt de voorgestelde aanpak van het beleidsplan, en is blij dat de speerpunten 
van de fractie (armoede, eenzaamheid, alcoholmisbruik) hiermee aangepakt worden.

Wethouder Duindam dankt voor de complimenten voor de nota en voor het werk dat het Stadsteam doet. 
De inzet is inderdaad: zo dicht mogelijk tegen de mensen organiseren met zo min mogelijk bureaucratie.
Dan de vragen.
– Ferm Werk: het college deelt de zorgen van de raad of deze organisatie de groei, die uit allerlei autonome 
ontwikkelingen  naar  voren  komt,  aan  zal  kunnen.  Denk  aan  zaken  als  verkorte  WW,  statushouders,  
herkeuring WA-Jong. Het moet niet zo zijn dat die organisatie er poppetjes bij  krijgt maar er moet ook  
worden ingezet op steviger resultaten, en daar zullen andere instrumenten voor nodig zijn. In een volgende 
kadernota moet daar het nodige over terug te lezen zijn. Dat is het college eens met het CDA.
– Het Stadsteam. De evaluatie wordt nu gestart, om te zien hoe dat team nu functioneert ook in vergelijking 
met teams in andere gemeenten, om over veel concrete informatie te kunnen beschikken. De wethouder is  
inderdaad geen voorstander van verder SMART-maken van beleid, dat leidt tot een ongelofelijk telbrigade 
zonder te zien wat dat effect veroorzaakt heeft.  Als een trend zichtbaar wordt is het zaak met elkaar in  
dialoog te gaan, en: als een trend zichtbaar wordt kan aangenomen worden dat deze instrumenten daaraan  
hebben bijgedragen, in positieve of negatieve zin. Het is veel belangrijker om dat te bespreken dan om meer 
getallen aan te dragen.
–  Als  het  gaat  om  armoede  en  onderzoek:  bedoeld  is  postcodeonderzoek,  zodat  er  armoedegegevens  
beschikbaar  komen  op  basis  waarvan  hulp  heel  gericht  kan  worden  ingezet.  Denk  bijvoorbeeld  aan 
Schuldhulpmaatje,  formulierenbrigade,  sociale  raadslieden.  Daarmee  worden  alle  probleempunten  van 
mensen met lage inkomens aangepakt.
– De chronisch zieken. De inzet gaat natuurlijk naar de hulp, en niet naar de bureaucratie. Het streven is dat  
zoveel mogelijk te doen met de inzet die de mensen al kennen: van Ferm Werk, van het Stadsteam. Niet 
allerlei dure organisaties dus.
– Dashboard in Q1 2018: dat moet mogelijk zijn.
– De prioritering: er zijn 3 beleidsgebieden, met in totaal 15 zaken waarop ingezet gaat worden. Die 15 zijn 
even belangrijk, het is niet de bedoeling daar een keuze in te maken. Gezien de breedte van het sociaal  
domein lijkt dat de wethouder geen probleem. Het gaat allemaal aangepakt worden, en ook goed aangepakt.
–  Lokale  ondernemers  in  de  zorg:  op  meerdere  plaatsen  wordt  in  deze  gemeente  laagdrempelige  zorg 
geboden en gevraagd. De raad vraagt erom, en het college wil dat graag mogelijk maken. Als ondernemers  
zich melden krijgen zij hulp om zich te organiseren, maar zij moeten zich toch echt zelf melden.
– Specialistische zorg en de transformatie daarvan is inderdaad een grote zorg. Oudewater met zijn 10.000 
inwoners  kan  daar  heel  moeilijk  in  zijn  eentje  over  gaan,  sommige  instellingen  hebben  al  net  zoveel  
medewerkers  als  Oudewater  inwoners  heeft.  Samen met  de  Provincie  Utrecht,  en  soms zelfs  landelijk,  
onderhandelt het college met hen over de zorg. Die betrokkenheid is er dus.
– Wat betreft de financiën, de heer Broere: de wethouder denkt dat het de Voorzienigheid was.
Wethouder Vermeij beantwoordt de overige vragen. 
–  Stadsteam.  De  raad  wijst  terecht  op  de  bekendheid  ervan.  Het  gaat  erom dat  mensen weten  dat  het  
Stadsteam er is en ook dat het dichtbij en laagdrempelig is, met zo min mogelijk bureaucratie.
– Alle fracties wijzen op het belang van mantelzorg. Het college werkt aan een mantelzorgplan, en is bezig  
met Universiteit Utrecht om een nog beter beeld te krijgen: wat is de relatie tussen de mantelzorger en de  
zorgontvanger, wat legt dat voor druk op het leven van beiden, wat is de aard van de verleende zorg etc. etc.  
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Ondersteuning van deze mantelzorgers vanuit de gemeente is heel belangrijk.
– Door een aantal fracties wordt gewezen op het welzijnsaspect. Dat is in Oudewater sterk ontwikkeld, in de  
vorm van een groot netwerk van vrijwilligers. Het is het laatste actiepunt in het beleidsplan maar zeker niet 
het minste. Die vrijwilligers kunnen rekenen op de ondersteuning van de gemeente. Op 30 maart heeft de  
raad het geld daarvoor geregeld. De wethouder denkt dat er nog veel meerwaarde bereikt kan worden als die  
vrijwilligersorganisaties beter ondersteund kunnen worden, en als er een relatie gelegd kan worden tussen het  
vrijwillige  ondersteuningsveld  en  het  professionele  ondersteuningsveld.  Het  versterken  van  die 
coördinatiefunctie  wordt  dan  ook  zeer  zeker  opgepakt.  Mevrouw  Noordberg  gaf  daar  een  specifieke  
inkleuring van, waardevolle suggesties waar de wethouder zeker mee aan de slag zal gaan. TOEZEGGING
– Het probleem van alcohol en drugs. Het gesprek met de ondernemers is inmiddels o.l.v. mevrouw Alberti  
een stuk uitgebreid, het is nu een platform waar ouders, horeca, verenigingen, zorgpartijen, huisartsen met  
elkaar een oplossing proberen te vinden. Daar wordt dus al actief aan gewerkt en dit beleidsplan geeft het  
college nog meer handen en voeten om dat verder beter op te pakken. 

Tweede termijn

Mevrouw De Vor komt terug op de opmerking van wethouder Duindam over de evaluatie van het Stadsteam.  
Mevrouw De Vor is benieuwd of de wethouder van plan is om de opzet van die evaluatie, de aspecten die  
geëvalueerd gaan worden, en ook de resultaten ervan, met de raad te delen.  
Wethouder  Duindam zal  de  evaluatieopzet  inderdaad  met  de  raad  delen,  evenals  de  uitkomst  ervan. 
TOEZEGGING

STEMMING: Beleidsplan Sociaal Domein wordt met algemene stemmen aangenomen.

7. Bestemmingsplan Hekendorp

De heer Van den Hoogen vindt dat het een langdurig proces is geweest maar wel zorgvuldig. Dat blijkt ook 
uit het aantal zienswijzen. Er is een zienswijze ingediend, en die is gehonoreerd. Het is een vrij behoudend  
plan, en dat is ook niet zo vreemd: er was wat verdeeldheid over mensen die ontwikkelingen willen en 
mensen die de situatie willen houden zoals die is. Het bestemmingsplan op zich geeft weinig aanleiding tot  
discussie, maar wat gemist wordt is enige ambitie. De mensen willen daar graag blijven wonen; maar het 
moet ook vitaal blijven. Een belangrijke voorziening, zoals de school,  is afhankelijk van de vraag of er  
kinderen naar die school gaan. Hoe meer kinderen in dat gebied, des te levensvatbaar is de school,  een 
belangrijke voorziening voor een vitaal Hekendorp.
Om het dorp vitaal te houden is het nodig dat er gebouwd gaat worden. Bij het vaststellen van de provinciale  
Structuurvisie heeft de fractie er bij de Provincie op aangedrongen om na te gaan waar de rode contouren 
opgerekt kunnen worden. De Provincie denkt daar anders over maar het blijft zaak dat vaak aan te geven. Op 
aandringen van De Onafhankelijken heeft het toenmalig college een zienswijze ingediend. In december is 
nog  gesproken  over  de  evaluatie  van  die  Structuurvisie,  en  dat  was  ook  weer  een  moment  om bij  de  
Provincie aan de bel te trekken. Toen werd gezegd dat de Provincie graag werk maakt van vitale kleine 
kernen, en ook bij behandeling in het forum werd gesproken over de behoefte aan een gebiedsvisie. Een 
gebiedsvisie  voor  Hekendorp zou kunnen bijdragen om de  Provincie  tot  enige  rek te  verleiden,  om zo 
Hekendorp vitaal te houden. Die toezegging is gedaan, maar hij ontbreekt op de politieke agenda. Graag een 
reactie van de wethouder daarop.  N.B.
Overigens is het mooi dat in deze kleine kern een fantastische speeltuin wordt ontwikkeld.
Hekendorp vraagt om vitaliteit en bij elke gelegenheid zal de fractie erop hameren om daar ruimte voor te  
krijgen. Vandaar opnieuw het pleidooi richting wethouder. Voor het overige kan de fractie heel goed met dit  
bestemmingsplan leven. 
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De heer Van Wijngaarden stelt vast dat het bestemmingsplan zeker conserverend is: er is weinig veranderd.  
De heer Van den Hoogen sprak van de zienswijze die gehonoreerd is, maar spreker wil herinneren aan de 
inloopavond die plaatsvond november 2015: toen zijn er 11 zienswijzen ingediend, waarop de reactie steeds  
was “deze zienswijze leidt niet tot een wijziging van het bestemmingsplan” . Wat het CDA het meeste steekt 
is dat er niet gekeken is naar gebiedsontwikkeling v.w.b. vitaliteit, in de zin van woningbouw. Op dat gebied  
is  er  in  Hekendorp al  jaren niets  gebeurd.  Het  college spreekt  altijd  over  woningbouw voor  starters  in 
Oudewater maar laat Hekendorp wat dat betreft links liggen. Maar Hekendorp is óók gemeente Oudewater.  
Er moet iets gebeuren aan de rode contouren,  en dan is een dorpsvisie onontbeerlijk.  Dat zou in het 3 e 

kwartaal plaatsvinden maar dat is het paard achter de wagen spannen. Die visie had er eerst moeten liggen, 
vóór het bestemmingsplan. Een gemiste kans dat het zo lang op zich heeft laten wachten. 
En overigens: de Bovendijk is nog steeds niet gemaaid.
De  heer  Van  den  Hoogen wil  daar  graag  op  reageren.  Hij  denkt  dat  het  CDA en De  Onafhankelijken 
hetzelfde  nastreven maar  hij  vraagt  zich af  of  je  een  gebiedsontwikkeling  in  een  bestemmingsplan  kan 
verwerken als je vast zit aan de rode contouren. Wellicht kunnen de fracties gezamenlijk trachten daar enige  
beweging in te brengen. 
Voor  alle  duidelijkheid:  als  de  heer  Van den Hoogen spreekt  over  Oudewater,  spreekt  hij  over  de  hele 
gemeente, dus ook over Hekendorp, ook als het gaat om starterswoningen “in Oudewater”. Maar de ruimte 
om daar iets te doen is wel heel erg beperkt. Vandaar de oproep om daar gezamenlijk actie in te ondernemen.
De heer Van Wijngaarden is het daarmee eens maar die rek had eerder op orde gebracht moeten worden. Er 
wordt te weinig gedaan wat dat betreft.
De heer Van den Hoogen herinnert eraan dat zijn fractie ook al in 2013 bezig was om bij de Provincie die rek 
te vinden. Maar het is niet eenvoudig. 

De heer Boreel  vindt het een helder bestemmingsplan. Het is conserverend. Er staat vooral in wat níet mag,  
en zijn fractie vindt dat het dynamischer zou moeten zijn. Het conserverende karakter is niet meer van deze 
tijd. Burgers hebben zelf veel ideeën en vaak ook geld om iets uit te voeren. Burgerparticipatie is de trend  
maar krijgt in een zo conserverend bestemmingsplan geen ruimte. Je hebt niet veel aan extra regelgeving.  Je  
zou als overheid de burgers meer tegemoet moeten treden en moeten aanvullen wat de tijdgeest is. Spreker  
herinnert aan een uitspraak van Wim Kan: Niets mag en wat mag is verplicht. Zo ziet dit bestemmingsplan er 
uit.  Terwijl  er  tegenwoordig  vanuit  het  Rijk  ruimte  is,  via  de  a.s.  Wet  Ruimtelijke  Ordening,  om een  
dynamisch en op de individuele burger afgestemd bestemmingsplan op te stellen. Die wet heeft vooral als 
streven om een doel te bereiken, i.p.v. regels handhaven. Het zal nog wel wat jaren duren voordat dat dat  
werkelijkheid wordt maar je kunt je er nu al wel op richten. Er zijn de nodige rapporten geschreven, over  
samenwerking met paradigmawisseling, integraal samenwerken, minder regels, meer spelruimte. Dat zijn de 
kernwoorden van de toekomstige ruimtelijke ontwikkeling. In dit bestemmingsplan zou Oudewater daar nu 
al mee kunnen beginnen. Of is het college bang voor precedentwerking? Bedenk wel: dit bestemmingsplan is 
niet het belangrijkste in Oudewater, dat van de binnenstad is veel belangrijker, dus het is een heel geschikt 
plan om mee te experimenteren. Een gemiste kans. Maar er zijn toch wel kansen: ook in dit bestemmingsplan 
kunnen de regels ingevuld worden in het licht van het doel waarvoor ze zijn opgesteld. Het college zal pro-
actief en betrokken moeten besturen, niet bang moeten zijn voor precedentwerking, zal zich moeten richten  
op de burger, oplossingsgericht denken en werken en in staat zijn om initiatieven bij  de Provincie in te 
dienen en te verdedigen.  Ook moeten keuzes die  afwijken van het  bestemmingsplan,  goed onderbouwd 
worden. Spreker roept het college op om hier ruimer mee om te gaan in het licht van de nieuwe wetgeving.  
Zeker  als  buren  willen  meewerken.  Graag  tussen  de  regels  door  lezen  en  hier  bij  het  eerstvolgende 
bestemmingsplan creatiever mee omgaan. 
Met die toezeggingen kan de fractie van VVD/D66 leven met dit bestemmingsplan.

Tekstbureau Talent, Marja van Steijn 13/20



De heer Broere heeft de discussie met stijgende verbazing aangehoord. Bestemmingsplannen worden steeds 
saaier, er is niet veel meer te doen, het is klaar. Dat is duidelijk. Dit is burgerparticipatie ten top. Dank aan dit 
college, ga zo door.

Wethouder Duindam merkt op dat dit bestemmingsplan naar zijn mening ook een hamerstuk had mogen zijn.
Het  is  inderdaad een conserverend bestemmingsplan.  Zo komen er  nog meer,  want  het  duurt  nog even  
voordat de nieuwe wet in werking is getreden. Tot die tijd zal een aantal bestemmingsplannen aangepast 
moeten worden omdat de 10-jaars termijn verstreken is. Aan de oproep van de heer Boreel kan de wethouder 
dus helaas niet voldoen.
Wil  dat  zeggen dat  de  gewenste  “paradigmawisseling”  nog jaren op zich  laat  wachten?  Nee.  Waar  het  
mogelijk  is  is  de  wethouder  daar  al  mee  bezig.  Dat  gebeurt  op  twee  manieren:  het  bestemmingsplan  
binnenstad wordt volgens de nieuwe wet een “omgevingsplan”, als pilot in het kader van de nieuwe WRO;  
en het college heeft gezien dat op een aantal plaatsen de regels inderdaad niet meer worden uitgelegd volgens 
het doel waarvoor ze zijn opgesteld, dus het college gaat op veel plaatsen met de indieners in conclaaf en als 
er goede onderbouwing is, goed overleg met de omgeving, is er al veel meer mogelijk. TOEZEGGING  Dat 
neemt niet weg dat bezwaren kunnen worden ingediend volgens de oude wetgeving. Maar zo is het college 
dus al wel met die paradigmawisseling bezig. TOEZEGGING
Daarnaast  wil  het  college  veel  duidelijker  inzetten  op  kwaliteitsverbetering  van  de  omgeving.  Er  zal  
gestreefd  worden  naar  een  paraplubestemmingsplan,  waarin  kwaliteitsverbetering  van  de  omgeving 
vooropstaat in plaats van allerlei regels. In Lopik heeft men daar al jaren ervaring mee, en de wethouder 
heeft bij zijn collega-wethouder aldaar zijn licht opgestoken om dat ook voor Oudewater toe te passen.
Wat betreft het conserverend karakter van dit bestemmingsplan van Hekendorp: dit plan loopt al een tijdje 
mee. Het ligt vanavond voor ter besluitvorming. Wat nu gevraagd wordt, nl. om dynamischer te zijn, meer 
ontwikkelingsgericht, een breder plan, dat had drie jaar geleden al als wens ingediend moeten worden. Dat  
kan niet meer op het allerlaatste moment. Om toch ruimte te maken zal er een gebiedsvisie voor dit gebied 
opgesteld worden, Vitaal Hekendorp. In september wordt er een avond in De Boezem georganiseerd om 
burgers  te  vragen  om mee  te  denken,  (TOEZEGGING)  en  dat  gaat  lukken,  want  er  zijn  al  spontane 
aanmeldingen geweest. De Provincie wil dat graag steunen, vindt zo'n kernrandzonegebiedsvisie een prima 
instrument om een gebied vitaal te houden, maar wel heeft de Provincie als boodschap meegegeven dat het  
niet kan gaan over het oprekken van de rode contouren. De wethouder echter zal nagaan wat nodig is en  
zoveel mogelijk zoeken naar ruimte wat dat betreft. 

Tweede termijn

De heer Van Wijngaarden  herinnert eraan dat hij zijn vraag al in 2015 heeft gesteld. In het forum Ruimte in  
januari  2016  is  dezelfde  vraag  gesteld.  Steeds  is  gezegd  dat  verruiming  van  de  rode  contouren  niet  
bespreekbaar was .Maar er is dus al veel langer naar gevraagd. Er is echter niet op gereageerd.
M.b.t. de komende dorpsvisie en het feit dat de Provincie de rode contouren niet wil oprekken: verzoek aan 
de wethouder om nog eens bij de wethouder van Lopik te vragen welke methoden hij toepast om  waar 
mogelijk ruimte te krijgen.

De heer Boreel constateert dat de wethouder tussen de regels door een aantal toezeggingen heeft gedaan: dat  
hij inderdaad naar individuele gevallen gaat kijken, dat dit type plannen voorlopig onontkoombaar is maar 
dat  de  wethouder wel  “in de geest  van de nieuwe wet”  met de conserverende bestemmingsplannen wil  
omgaan, ze zo wil interpreteren en uitvoeren.

Wethouder Duindam corrigeert de heer Van Wijngaarden: de wethouder van Lopik is niet bezig met het  
verleggen van de rode contouren maar met het verbeteren van de kwaliteit.
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Wat  betreft  de  heer  Boreel:  de  wethouder  kijkt  inderdaad  naar  individuele  gevallen  (waar  dat  de  
rechtsbescherming en rechtszekerheid van anderen niet aantast). 
Wethouder Vermeij, over het maaien van de Bovendijk: in het maaibestek van dit jaar is de frequentie van het 
maaien van de Bovendijk opgevoerd en de eerste keer maaien vindt plaats begin mei. Desgewenst kan de  
frequentie omhoog maar dan moet er wel financiële dekking zijn.
De heer Van Wijngaarden herinnert eraan dat er eenzelfde maaifrequentie als in de rest van de gemeente zou 
worden aangehouden. Maar de J.J. Vierbergenweg is in de tussentijd al vier keer gemaaid. 
De heer Van den Hoogen denkt dat het precies hetzelfde maaibeleid zou zijn voor de J.J. Vierbergenweg als 
hij door Hekendorp zou lopen. Spreker heeft de indruk dat het erom gaat hoe vaak er welke zone gemaaid  
wordt. Maar Hekendorp wordt volgens dezelfde norm gemaaid als Oudewater.
De wethouder bevestigt dit. 

STEMMING: Bestemmingsplan Hekendorp wordt met algemene stemmen aangenomen met inachtneming 
van de gemaakte opmerkingen en toezeggingen.

8. Vervolg rapport Common Eye over de samenwerking Oudewater – Woerden

De heer Knol vindt de notitie een moedige poging van de griffier om de discussie over dit onderwerp een 
vervolg te geven. Het is in feite een voorstel van de raad aan de raad. Alles zit erin maar bij elkaar is het niet  
zo heel veel, en daarom heeft de fractie een amendement voorbereid. 
De heer Knol leest het amendement voor.

Amendement: Vervolg rapport Common Eye: Ambtelijke samenwerking Oudewater - Woerden 
De raad van de gemeente Oudewater in vergadering bijeen op 20 april 2017, 
De ondergetekende, lid van de raad van de gemeente Oudewater, stelt voor om het besluit als 
volgt te wijzigen: 
1.  De  aanbevelingen  van  het  rapport  van  Common  Eye  over  de  dienstverleningsovereenkomst  (DVO)  tussen  Oudewater  en 
Woerden over te nemen;
2.  De  colleges  van  B&W  van  Oudewater  en  Woerden  en  de  gemeenteraad  van  Woerden  te  verzoeken  de  conclusies  en  
aanbevelingen van Common Eye eveneens te onderschrijven als vertrekpunt van de aanbevolen open dialoog over het vervolg van  
de relatie tussen de gemeenten; 
3.  Een  onafhankelijke  procesbegeleider  aan  te  stellen  voor  het  organiseren  van  deze  dialoog  (agendering,  gespreksleiding, 
rapportage, enz.); 
4.  Een  begeleidingscommissie  in  te  stellen  bestaande  uit  vertegenwoordigers  van  de  raadsfracties  van  de  gemeenteraad  van  
Oudewater, de raadsgriffiers en burgemeester; 
5. Op een later moment terug te komen op de controlfunctie, zoals deze omschreven wordt in het rapport van Common Eye.
Toelichting:
– De gemeenteraad vroeg zich af of en zo ja in welke mate, de belangrijkste doelen van het aangaan van de DVO met Woerden  
worden  gehaald,  te  weten:  betere  dienstverlening  aan  de  burger,  kostenbesparing  door  grotere  efficiëntie  en  verminderde  
kwetsbaarheid van ambtelijke organisatie; 
–  De belangrijkste  reden voor  het ‘eigen’ evaluatieonderzoek van de gemeenteraad was,  dat  de gemeenteraad van Oudewater  
ontevreden is over de kwaliteit van de dienstverlening van Woerden, met name die aan het bestuur. Opdrachten worden anders  
(volgens Woerdens model) of vertraagd (prioritering) uitgevoerd, vallen om onduidelijke redenen buiten de lumpsum, enz.; 
–  De  belangrijkste  conclusie  van  Common  Eye  is  dat  de  DVO overhaast  en  onzorgvuldig  aangegaan  is,  waardoor  er  veel 
onduidelijkheden zijn en de noodzakelijke vertrouwensbasis goeddeels ontbreekt; 
–  De belangrijkste  aanbeveling van de onderzoekers  is:  ga  met  open vizier  in  gesprek om te  onderzoeken of  dat  wederzijds  
vertrouwen er alsnog kan komen. Ga niet aan de DVO sleutelen; dat leidt tot niets. En stel een onafhankelijke procesbegeleider aan. 
– Het raadsvoorstel pleit in weerwil van voorgaande aanbevelingen voor ‘reparatie’ van de DVO door het maken van aanvullende  
afspraken onder regie van bestuurders en medewerkers van de huidige configuratie figuur en zonder onafhankelijke begeleider.  
(Illustratief voor de opvatting va de steller van het raadsvoorstel is dat hij voorstelt om de resultaten van het onderzoek van Seinstra  
mee te nemen in het vervolg van de uitkomsten van het onderzoek van Common Eye. In plaats van andersom!) 
Was getekend: W. Knol, De Onafhankelijken. 
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Het amendement wordt ter vergadering ondertekend en maakt deel uit van de beraadslagingen.

De heer  De  Bruijn herinnert  eraan  dat  het  CDA niet  met  dit  onderzoek had  ingestemd.  Toch is  het  er 
gekomen,  en  het  heeft  een  aantal  aanbevelingen  opgeleverd,  o.a.  voor  het  aanstellen  van  een  extern 
procesmanager om de samenwerking te verbeteren. Het CDA heeft daar nooit iets in gezien. De relatie met  
het college van Woerden is goed, dat heeft het college al meermalen aangegeven. Er is geen enkele reden om 
opnieuw een  geldverspillend  besluit  te  nemen.  Als  alternatief  wordt  voorgesteld om de  griffier  te  laten 
deelnemen aan de stuurgroep, en om de griffier samen met de burgemeester een presentatie te laten geven  
over  de  samenwerking  met  Woerden.  Het  CDA ziet  daar  veel  risico's  in.  Een  griffier  moet  volstrekt 
onafhankelijk zijn werk kunnen doen. Het CDA stemt in met het voorstel dat de auditcommissie nog eens  
goed kijkt naar de controlfunctie van de raad, en of daarvoor verbeteringen nodig zijn. Het CDA ziet de 
bevindingen van de auditcommissie  met  belangstelling tegemoet.  Met  beslispunt  6,  om een aparte  geld 
kostende bijeenkomst te beleggen om de verhoudingen binnen de raad te verbeteren,  kan het  CDA niet  
instemmen. Tot aan de volgende verkiezingen zijn de verhoudingen binnen de raad zoals ze zijn, en die zijn 
helemaal niet zo slecht, zie de jaarlijkse barbecue. Spreker zou die gewoonte graag willen koesteren. 
T.a.v. het amendement: dat haalt die procesmanager binnen en het CDA is daar mordicus op tegen. 

Mevrouw Van Wijk vindt  de rapportage van Common Eye goed en onafhankelijk.  De fractie neemt de 
aanbevelingen over. Maar: aanbevelingen moeten een vervolg krijgen. De vraag is hoe: hoe komt Oudewater 
verder in de ambtelijke samenwerking. Daar lopen de meningen over uiteen. De fractie kan zich goed vinden  
in de voorstellen zoals ze voorliggen als het gaat om het betrekken van de raad van Oudewater bij het proces. 
De raad moet in het vervolg een cruciale rol krijgen. Wat het college betreft  zou er een dialoog kunnen 
komen met Woerden, al zijn de aanbevelingen veelal specifiek gericht op Oudewater. Het voorstel om de  
aanbevelingen door de raad van Woerden te laten onderschrijven ligt wat ingewikkelder, want wat te doen als  
zij  dat  niet onderschrijven? Oudewater  wil  verder  komen met  de samenwerking,  heeft  Woerden daarbij  
nodig, maar de vraag is op welke wijze. Dus punt 2 van het amendement is akkoord maar wat gebeurt er als  
de aanbevelingen niet door Woerden onderschreven (kunnen) worden. 
Wat betreft een onafhankelijk en extern procesbegeleider: daar is de VVD/D66 geen voorstander van. Er is  
veel kracht binnen de organisaties, voldoende om intern een procesbegeleider te vinden. Dat punt van het  
amendement kan dus niet op steun van de fractie rekenen.
Raadsbesluit, 3, het forum Samenleving continu informeren over de voortgang: dat is een uitstekend idee.  
Dat  is  ook de uitkomst van Common Eye zelf:  de raad moet  op veel  meer vlakken informatie  krijgen. 
Woerden doet ongetwijfeld zijn uiterste best, maar de raad van Oudewater is er vaak niet van op de hoogte,  
dus dit punt heeft volledig de instemming van de fractie.
Tussen raadsvoorstel en amendement zit  verschil  in inzet van de begeleidingscommissie. Wie gaan deze 
commissie bemensen? Mevrouw Van Wijk is daar erg benieuwd naar, het zou wat haar fractie belegd kunnen 
worden bij het presidium.
De controlfunctie wordt in beide voorstellen meegenomen, in het raadsvoorstel en ook in het amendement. 
De auditcommissie gaat er nu naar kijken.
Punt 6 van het raadsbesluit, over het organiseren van de bijeenkomst: er is een andere invulling mogelijk,  
niet zo heel zwaar maar waarbij wel stappen gezet worden ter verbetering van de onderlinge verhoudingen.  
Dat hoeft niet geldverslindend te zijn. Dat kan bijvoorbeeld een barbecue zijn. 
De opmerking van het CDA dat de griffier zijn onafhankelijke rol moet behouden en dus geen zitting zou 
moeten nemen in de stuurgroep: mevrouw Van Wijk is benieuwd hoe de portefeuillehouder daar tegenaan  
kijkt, haars inziens zou de griffie zich niet moeten bezighouden met politieke vraagstukken.

De heer Broere is voorstander van een procesmanager van buiten. Hij refereert aan het rapport van Seinstra  
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Van der Laar voor een andere oplossing. 
Mevrouw Van Wijk kent dat rapport niet. Naar haar mening staat dat hier los van.
De heer Broere antwoordt dat dat rapport er een andere kijk op geeft. De zelfstandigheid is in het geding, en  
de verbinding Oudewater – Woerden komt nauwelijks tot stand. Als er een sterkere politieke verbinding is, 
zegt Seinstra Van der Laar, wordt het beter mogelijk om samen te opereren. Ook wordt gesproken over 
maandelijkse  rapportages  van  de  directie  van  Woerden  die  niet  in  de  politieke  arena  terechtkomen: 
bestuurlijke verbinding komt dus ook in die zin beperkt uit de verf, en dat is jammer. Woerden draagt een  
aantal opties aan die het college van Oudewater niet wil maar die heel positief kunnen uitwerken, en de 
doorzettingsmacht is onvoldoende. De dialoog moet open zijn, meer samenwerking op operatieniveau en ook 
op  collegeniveau.  Een  procesbegeleider  moet  een  duidelijk  relationele  rol  hebben,  en  dus  is  er  een 
buitenstaander nodig. Het amendement van De Onafhankelijken zal de heer Broere van harte steunen.

De heer Knol geeft nog een extra toelichting op het amendement: Common Eye kwam niet verder vanwege 
de  onzekere  vertrouwensbasis.  Hun  advies  is  om  de  dialoog  open  organiseren,  om  te  zien  of  die  
vertrouwensbasis alsnog mogelijk is, en niet te gaan sleutelen aan de DVO.  Vandaar het voorstel om de raad 
en het college van Woerden te vragen die aanbevelingen te onderschrijven. 
Tot slot pleit de heer Knol ervoor dit niet te laten interfereren met het onderzoek dat door de colleges is  
gedaan.  Seinstra  Van  der  Laar  zit  op  een  andere  lijn  dus  dat  gaat  onherroepelijk  mis.  Werken aan  die  
vertrouwensbasis is een absolute voorwaarde om verder te komen.
Wat betreft die procesbegeleider: het gaat De Onafhankelijken niet zozeer om een extern procesbegeleider, 
als deze persoon maar  onafhankelijk is. Je kunt dat borgen door de begeleidingscommissie op een andere 
manier in te richten, en dan zou de griffier heel goed procesbegeleider kunnen zijn. Het woord “extern” kan  
eventueel uit het amendement gehaald worden maar dan moet de rol van de griffier wel helder beschreven 
zijn. 
De heer De Bruijn merkt op dat juist dan de griffier een zware rol krijgt in een politiek zeer gevoelig dossier. 
De  heer  Knol stelt  dat  de  raadsgriffier  van  de  raad is.  Hij  moet  rugdekking  krijgen  via  die 
begeleidingscommissie. 
De heer De Bruijn vindt een aanpassing van het amendement zoals voorgesteld niet verstandig.
Mevrouw Van Wijk herinnert eraan dat er van meet af aan bij een deel van de raad geen vertrouwen was in  
die ambtelijke samenwerking. Dat maakt het lastig om dat tot een succes te maken. Ook de VVD/D66 zat  
kritisch in die ambtelijke samenwerking, maar deze fractie had er vertrouwen in dat het ten goede zou komen 
aan de dienstverlening voor Oudewater. Het probleem zat dus veel meer aan een principiële grondhouding 
van een deel van de raad van Oudewater. 
Het wordt nog een lastig besluitvormingsproces want sommigen onderschrijven delen van het raadsbesluit,  
anderen onderschrijven delen van het amendement. Vraag is hoe dit proces tot een goed einde te brengen.
De heer Knol wijst erop dat bestuurlijke ondersteuning nog steeds niet goed gaat en dat nog veel vragen over 
de dienstverlening onbeantwoord zijn. De werkwijze van Woerden is anders dan die van Oudewater. 
Mevrouw Van Wijk  zou dat juist willen verbeteren vanuit de aanbevelingen van Common Eye. De raad is 
het  eens  dat  die  overgenomen moeten worden maar  de vraag is  hoe die  aanbevelingen verder gebracht  
moeten worden. 
De heer Knol verwijst daarvoor naar het amendement. De begeleidingscommissie moet bij de raad gehouden 
worden en daar moeten die onderwerpen benoemd worden. Eerste voorwaarde is dat beide partijen bereid  
zijn tot dat gesprek. 
Mevrouw Van Wijk wijst erop dat juist in het raadsvoorstel wordt ingegaan op betrokkenheid van de raad.  
Dat zijn prima voorstellen voor een goede interactie tussen college en raad. 
De  heer  Knol vindt  dat  de  raad  het  voortouw  moet  nemen  bij  het  nadenken  over  de  beste 
samenwerkingsvorm.  Dat  is  bij  uitstek  een  raadsaangelegenheid.  Spreker  ziet  bij  het  college  en  bij  de 
voorzitter van de raad een andere stroming: zij hebben veel meer vertrouwen, bijna blind vertrouwen, dat het  
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wel goed komt door de DVO te repareren. Maar dat zijn noodverbanden, ze leiden niet tot het effect dat  
spreker beoogt.
Mevrouw Van Wijk wijst erop dat de raad niet uitvoerend is: vandaar dat de betrokkenheid van college en  
griffie essentieel is. De griffie is heel goed  in staat om daar een zuivere rol in te kiezen. 
De heer Knol merkt op dat de raad kaders stelt. Het college gaat daarmee in de slag maar het is niet de 
bedoeling dat het college die kaders stelt. Dat gebeurt nu regelmatig en dat wil de fractie niet. 
Mevrouw Van Wijk benadrukt dat de aanbevelingen de kaders zijn. De raad moet kunnen bijsturen, vandaar 
de begeleidingscommissie, maar het college is – samen met de griffie – uitvoerend.
De heer Knol vreest dat er langs elkaar heen gesproken wordt. De kaders moeten gesteld worden door de  
raad en het college moet daarmee aan de slag.  In de begeleidingscommissie moet die discussie over de 
kaders  worden  aangescherpt,  en  niet  andersom.  En  dat  is  ook  de  achtergrond  van  de  aanbeveling  van  
Common Eye om niet met die DVO aan de slag te gaan: je moet terug naar het begin, maar ben je niet bereid  
het gesprek aan te gaan, dan gaat het niet tot resultaten komen.

De heer De Bruijn heeft met verbijstering naar de discussie tussen deze twee partijen geluisterd. Hij hoort  
steeds meer alternatieve feiten vanuit De Onafhankelijken over het rapport van Common Eye. Het wordt  
steeds onduidelijker wat te doen met dit  raadsvoorstel.  Wellicht  kunnen de coalitiepartijen op een ander 
moment kijken of ze het met elkaar eens kunnen worden; nu is er alleen meer afstand. 

De  heer  Broere laat  weten  het  rapport  Common  Eye  te  onderschrijven.  Zij  zien  een  onafhankelijk 
procesmanager als noodzakelijk om dit tot een goed einde te brengen. Zijn fractie neemt de aanbevelingen  
1 op 1 over. Het is duidelijk dat het college van Oudewater andere gedachten heeft over de samenwerking  
dan het college van Woerden dus er moet sowieso gewerkt worden aan de vertrouwensrelatie. Daarom is het  
nodig een onafhankelijk begeleider in te zetten op dat communicatieve aspect. Het amendement geeft dan  
een mooie aanbeveling, wat niet in het stuk staat maar rechtstreeks komt uit het rapport van Common Eye, 
en de fractie wil dat graag volgen.

Mevrouw Van Wijk is benieuwd naar de visie van het CDA.

De heer De Bruijn staat het dichtst bij het standpunt van de VVD/D66 m.u.v. het standpunt over de rol van 
de griffier. Hij is benieuwd wat de achtergrond van het voorstel is. 

De voorzitter van de raad licht toe waarom de griffier en hij de griffier een positie hebben gegeven: uit het 
rapport  van  Common Eye  blijkt  dat  er  in  de  raad  behoefte  is  om de  informatiepositie  van  de  raad  te  
versterken.  Door  de griffiers  uit  te  nodigen voor  de stuurgroep kan  de informatie  over  de operationele  
samenwerking beter bij de raad terechtkomen. De griffiers sturen dus niet mee. 
De burgemeester raadt af om de griffier in te zetten als procesbegeleider. Het lijkt hem niet verstandig de 
griffier in zijn eentje als verbindingsofficier te laten optreden in een zo gevoelig politiek dossier als dit. 
Het  lijkt  de  heer  Knol heel  goed  mogelijk  de  griffier  penvoerder  te  laten  zijn.  Er  zijn  verschillende 
mogelijkheden maar het is zaak de regie weg te houden van het college, maar de regie bij de raad te houden.  
Dat is het belangrijkste. De Onafhankelijken vinden niet dat het nu allemaal slecht gaat maar het gaat om de  
kwaliteit van de dienstverlening van de burger. 
De voorzitter stelt een schorsing voor, en ook de fractie van De Onafhankelijken heeft een schorsing nodig.

SCHORSING , 23.18 uur – 23.44 uur.

Burgemeester Verhoeve constateert dat er een raadsvoorstel ligt en dat er een amendement is ingediend. Het 
college heeft nog niet gereageerd maar er schijnt een nieuwe tekstwijziging in aantocht te zijn.
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De heer Knol bevestigt  dat  er  een tekstwijziging komt;  maar daar is meer tijd voor nodig.  Daarom het  
verzoek om het voorstel dat er ligt, aan te houden. Wat betreft de strekking ervan: het streven is de raad in 
positie te brengen als kaderstellend, en te zorgen dat het college niet die rol gaat vervullen.

Conclusie: Het voorstel inzake vervolg rapport Common Eye over samenwerking met Woerden 
wordt aangehouden.

9.Professionalisering informatievoorziening raadzaal 

De heer De Bruijn  stelt vast dat de schriftelijke verslagleggingen van de vergaderingen de laatste jaren goed 
tot zeer goed te noemen is, met dank aan de notuliste Marja van Steijn. Waarom iets dat goed is veranderen?  
Het  voorstel  is  over  te  gaan  op  geluidsopnames.  Het  CDA worstelt  met  dit  voorstel.  Schriftelijke  
verslaglegging heeft zo zijn voordelen: het is gemakkelijker om in schriftelijke documenten uitspraken uit  
het verleden terug te zoeken. 
Spreker wil de mening van andere partijen afwachten alvorens zich over dit voorstel uit te spreken. 

De heer Boreel  stelt vast dat deze vernieuwing ook in andere gemeenten plaatsvindt. Ook de heer Boreel 
spreekt zijn complimenten uit voor de huidige verslaglegging, maar hij vindt dat de raad van Oudewater met  
zijn tijd moet meegaan. Het levert een financiële besparing op; dus “laten we het maar proberen”.

De heer Broere  luistert regelmatig discussie van de raad van Woerden terug: je proeft dan de sfeer ervan. De  
heer Broere sluit zich dus bij de vorige spreker aan. 

De heer Wildeman constateert dat het huidige systeem op zijn einde loopt: regelmatig vallen er microfoons  
uit. Een technische upgrading is op zijn plaats, dus inderdaad, “laten we het maar proberen”. Of het een 
succes wordt valt  niet te voorspellen dus graag na afloop van de contracttermijn nagaan of er toch nog 
behoefte is aan schriftelijke verslaggeving, zodat er dan altijd opnieuw over besloten kan worden. N.B.

De heer De Bruijn laat weten dat het CDA  de schriftelijke verslaglegging wenst te handhaven. 

STEMMING: 
CU/SGP voor; De Onafhankelijken: voor; CDA tegen; VVD/D66 voor.
Het voorstel is aangenomen met 9 voor en 4 tegen, met applaus voor de notuliste. 

Hamerstukken:

10. Zienswijze jaarrekening Afvalverwijdering Utrecht (AVU)
Conform vastgesteld.

Met een moment van stilte wordt de vergadering besloten.

Sluiting, om 23.55 uur, waarna op het verzoek van het college nog een besloten vergadering plaatsvindt.
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Ongewijzigd vastgesteld in de openbare vergadering van 15 juni 2017,

A. van der Lugt mr. drs. P. Verhoeve
griffier voorzitter
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